

Ms. Ada Chung Lai-ling 鍾麗玲女士

Privacy Commissioner for Personal Data
Office of the Privacy Commissioner for Personal Data
個人資料私隱專員
個人資料私隱專員公署

I would like to extend my warmest congratulations to the Communications Association of Hong Kong (CAHK) on its publication of the "2025 Official Guide to ICT Industry in Hong Kong".

Rooted in Hong Kong for more than four decades, CAHK has been actively propelling the communications industry to raise its professional level by bringing together industry leaders. The work of CAHK has yielded notable results and contributed significantly to Hong Kong's development as a smart city.

As AI technology rapidly develops, AI security has emerged as a vital facet of national security. The "Global AI Governance Initiative" (Initiative) promulgated by the Mainland in 2023 emphasised that the development and security of AI are of equal importance. The third plenary session of the 20th Central Committee of the Communist Party of China also adopted a resolution recently on the institution of oversight systems to ensure the safety of AI.

In support of the Mainland's Initiative and to respond to industry needs, my Office published the "Artificial Intelligence: Model Personal Data Protection Framework" in June 2024 to provide internationally well-established and practicable recommendations as well as best practices to help organisations in the procurement, implementation and use of AI in compliance with the relevant requirements of the Personal Data (Privacy) Ordinance.

My Office looks forward to collaborating with CAHK and the industry to nurture the healthy and safe development of AI in Hong Kong, facilitate Hong Kong's evolution into an innovation and technology hub, and propel the expansion of the digital economy in Hong Kong and throughout the Greater Bay Area.

MESSAGES

賀辭

欣逢香港通訊業聯會(聯會)出版《2025香港通訊業概覽》,我謹此衷心祝賀!

聯會在香港植根逾四十載,匯聚業界翹楚,積極推動業界提升專業水平,碩果纍纍,為香港發展成智慧城市貢獻良多。

随着人工智能(AI) 急速發展,人工智能安全已成為國家安全的重點領域之一。國家於 2023 年發布的《全球人工智能治理倡議》(《倡議》) 強調各國都應秉持發展與安全並重的原則,而第二十屆三中全會通過的決定亦提到要建立人工智能安全監管制度。

為體現國家的《倡議》及回應業界需要,個人資料私隱專員公署(私隱專員公署)於 2024 年 6 月出版了《人工智能(AI):個人資料保障模範框架》,提供國際認可及切實可行的建議和最佳行事常規,以協助機構在採購、實施及使用 AI 時,遵從《個人資料(私隱)條例》的相關規定。

私隱專員公署期望與聯會和業界並肩前行,攜手孕育 AI 在香港的健康及安全發展,促進香港成為創新科技樞紐,並推動香港以至大灣區的數字經濟發展。